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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2015 

konaného dne 18. 3. 2015 
 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 5. Černý Radek 

2. Houser Jaroslav 6. Procházka Jan 

3. Vrzal Miloslav 7. Libus Petr 

4. Janoušková Marcela 8. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

 
Omluveni: 

1. Šmardová Hana  4. Preininger Tomáš  

2. Antonín Pavel  5. Kaňkovský Vít 

3. Bambasová Jaroslava 6. Wasserbauer Stanislav 

 
Hosté: 

1. Běhounek Jiří (hejtman Kraje Vysočina) 4. Mlčák Jan (Nemocnice Pelhřimov) 

2. Palečková Věra (Nemocnice NMNM) 5. Rezničenko David (Nemocnice HB) 

3. Tomášová Eva (Nemocnice Třebíč) 6. Velev Lukáš (Nemocnice Jihlava) 

 
 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2014 - setkání s řediteli 

zřizovaných nemocnic;  
5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 
1. Zahájení 
Lákáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise 
je usnášeníschopná. 
 
2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 7 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
4. Hospodaření zřizovaných poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2014 - setkání s 

řediteli zřizovaných nemocnic  
 
Lukáš Kettner předal slovo Jiřímu Běhounkovi. Jiří Běhounek vyzval členy ZdK a ředitele 
nemocnic k dotazům.  
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Miloslav Vrzal se dotázal na řešení otázek zákona týkajícího se povinného očkování. Jiří 
Běhounek reagoval, že otázka bude řešena na zítřejším zasedání Výboru pro zdravotnictví 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Hlavní hygienik i MZ jsou názoru, že očkování je 
smysluplné.  V případě volby rodičů alternativního způsobu očkování, by měli přebrat za tuto 
volbu plnou odpovědnost. 
Lukáš Kettner se dotázal na možnost sankce za zneužívání služeb záchranné služby, která byla 
diskutována ve Výboru pro zdravotnictví PS Parlamentu ČR. Jiří Běhounek reagoval, že o tomto 
tématu bylo diskutováno spíše v návaznosti na nedostatek zdravotnického personálu, nebyly 
k problematice přijaté závěry. Petr Libus se dotázal na změny zákonů týkajících se vzdělávání 
lékařů. Jiří Běhounek reagoval, že o změnách je jednáno (možnost 2 stupňové atestace).  
Lukáš Kettner se dotázal na koncepci návazné péče - financování péče poskytované 
na urgentních příjmech. Jiří Běhounek reagoval, že tato otázka řešena nebyla. Financování je 
problematické. 
Lukáš Kettner se dotázal na uzavírání smluv s novými praktickými lékaři. Jiří Běhounek 
reagoval, že je postupováno dle potřeb pacientů, do míst, kde chybí lékař, není problém 
od pojišťoven získat smlouvu. 
Dále nebyly vzneseny další dotazy.  
 
Jiří Běhounek se omluvil z dalšího jednání ZdK. 
 
Věra Palečková, ředitelka Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvkové organizace, 
okomentovala dle powerpointové prezentace vybrané ukazatele hospodaření za rok 2014. 
Prezentace obsahovala údaje: 

 Výsledek hospodaření činil zisk 24,8 tis. Kč (dotace od zřizovatele 9 mil. Kč; optimalizace 
DPH 6,5 mil. Kč); 

 865 zaměstnanců; 

 449 lůžek; 

 19 896 hospitalizovaných pacientů;  

 Průměrná délka hospitalizace 6 dnů; 

 794 porodů; 

 211 860 ambulantních návštěv; 

 Důležité aktivity 2015 (úhrada lůžkové rehabilitační péče od 1. 5. 2014, provoz oční 
ambulance ve Velkém Meziříčí (duben 2014), revitalizace zeleně); 

 Významné investice v roce 2015 (vybavení Iktového centra, laparoskopická věž); 

 Vývoj materiálových nákladů (pokles nákladů oproti předcházejícím rokům); 

 Podíl nákladových položek (nejvyšší podíl - osobní náklady – 57%); 

 Podíl výnosových položek (nejvyšší podíl - tržby za vlastní výkony a zboží – 90%); 

 Stížnosti (5 částečně důvodných z celkem 9 stížností) a pochvaly (411 písemných 
pochval); 

 Akreditace, certifikace ISO; 

 Plánovaný rozvoj pro období 2015-2017 (Rekonstrukce dětského oddělení, obnova 
mamografu, pořízení magnetické rezonance, revitalizace zeleně). 

 
Radek Černý doplnil, že příležitostí pro Nemocnici Nové Město na Moravě je i sportovní areál 
v Novém Městě na Moravě. Věra Palečková konstatovala, že nemocnice na příjem pacientů 
z Vysočina Areny je dobře připravena a činnosti jsou zaměřeny na rozvoj kvality ošetření 
sportovců. 
 
Eva Tomášová, ředitelka Nemocnice Třebíč, příspěvkové organizace, informovala dle 
powerpointové prezentace o hospodaření Nemocnice Třebíč, p. o. za rok 2014.  Prezentace 
obsahovala: 

 Výsledek hospodaření činil zisk 39 mil. Kč (zvýhodnění dotace od zřizovatele a 
kompenzací regulačních poplatků); 
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 Vývoj závazků a pohledávek v roce 2014; 

 Vývoj průměrných platů zaměstnanců nemocnice; 

 Vývoj mzdových nákladů vč. OON; 

 pořízené investice celkem činí 3 996 710,72 Kč; 

 Věcné a finanční dary v celkové hodnotě 3 476 276 Kč; 

 Finanční plán na rok 2015; 

 PR aktivity 2014; 

 Aktivity v roce 2014 
o Zahájení činnosti projektových týmů na základě dotazníkového šetření Moje 

nemocnice; 
o Nastavení PR aktivit; 
o Aktivní činnosti na zahájení elektronizace dokumentů; 
o Hematologická laboratoř získala „Osvědčení o splnění podmínek Auditu II dle 

NASKL“; 
o Probíhala spolupráce nemocnice při projektování pavilonu chirurgických oborů; 
o Proběhla demolice staré budovy kotelny; 
o Byla sloučena administrativa vč. ředitelství do jedné budovy; 
o Zřízení onkologické indikační komise; 
o Specifikace požadavků na PCHO za jednotlivá oddělení; 
o Nastavení komunikace se zdravotnickými pracovníky: LÉKAŘI – „sedánky“, 

NELÉKAŘI – pravidelná setkání; 
o Zřízení sanitářského dispečinku; 
o Oprava recepce chirurgického oddělení; 
o Zřízena pozice nemocničního jáhena; 
o Změny na pozicích středního managementu; 
o NLZP – certifikovaný kurz  - PÉČE O PACIENTA SE ZAVEDENÝM PORTEM;  
o PR aktivity 2014 (např. Den otevřených dveří, Charitativní koncert, Benefiční 

večer). 

 Plánované aktivity na rok 2015 
o Aplikace výstupů projektových týmů projektu Moje nemocnice; 
o Hodnocení kvality a bezpečí lůžkové zdravotní péče - obhájit statut 

akreditovaného zařízení; 
o Centrální laboratoř (odbornost klinická biochemie a lékařská mikrobiologie) 

a oddělení patologie - získat „Osvědčení o splnění podmínek Auditu II dle 
NASKL; 

o Uvolnění budovy „A“ před plánovanou výstavbou pavilonu chirurgických oborů 
a započetí výstavby do konce roku 2015 - spolupráce se zřizovatelem; 

o Zprovoznění parkoviště pro zaměstnance a uvolnění parkovacích míst pro 
pacienty; 

o Zřízení centrálního příjmu interních oborů; 
o Nový nemocniční laboratorní systém; 
o Posílení rehabilitačního ošetřovatelství v rámci nemocnice; 
o Zahájení provozu nemocniční kaple; 
o Zjednodušení ošetřovatelské dokumentace; 
o Zjednodušení procesu řízené dokumentace; 
o Pokračovat v nastavené komunikační rovině se zaměstnanci. 

 
Přítomní diskutovali o: 

 možnostech pracovní doby lékařů v návaznosti na efektivní a finanční možnosti 
(uzavírání DPČ s lékaři nemocnic), 

 přípravách na nový informační systém NIS. 
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Jan Mlčák, ředitel Nemocnice Pelhřimov, příspěvkové organizace přítomné informoval o 
hospodaření nemocnice, dle powerpointové prezentace, která obsahovala: 

 Výsledkem hospodaření je zisk ve výši 902 tis. Kč (výnosy 528 113 tis. Kč, náklady 
527 211 tis. Kč); 

 Stav závazků a pohledávek; 

 přepočtený počet zaměstnanců za rok 2014 dosáhl hodnoty 664,3; 

 Závěry rozboru hospodaření – přijatá opatření 
o Nadále se soustředit na trvalé snižování nákladů (oblast spotřeby materiálu 

a spotřeby energie a služeb); 
o Zajistit zvýšení tržeb, minimalizovat dopady snížení tržeb za zdravotní výkony; 
o Soustředit se na další snižování závazků a pohledávek po lhůtě splatnosti; 
o Snížení stavu zásob jako trvalý úkol. 

 Počet hospitalizovaných pacientů činí 11 241 

 pořízené investice celkem za 2 948 817,95 Kč. 
 
Jan Procházka se dotázal Soni Měrtlové na řešení dotazu Jiřího Drápely - řešení situace 
předávání pacientů s akutními problémy mezi nemocnicemi nebo předání pacienta konkrétní 
kompetentní fakultní nemocnici. Soňa Měrtlová reagovala, že dotaz byl písemně zaslán 
na Ministerstvo zdravotnictví a dosud nereagovalo. Dotaz bude prostřednictvím hejtmana znovu 
MZ zaslán. 
 
Z dalšího jednání se omluvila Soňa Měrtlová.  
 
David Rezničenko, ředitel Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvkové organizace, informoval dle 
powerpointové prezentace o hospodaření nemocnice za rok 2014. Prezentace obsahovala 
údaje:  

 hospodářský výsledek činil zisk 37 tis. Kč; 

 Zvýšení výnosů oproti r. 2013 o 41 mil. Kč; 

 Počet lůžek - 534 lůžek;  

 V roce 2014 bylo hospitalizováno 19 551 pacientů; 

 Počet ambulantních ošetření 241 859 (nárůst oproti 2013); 

 Počet porodů v roce 2014 byl 1 364, nárůst oproti roku 2013 (1 300); 

 Počet operačních výkonů byl 10 077; 

 Významné investice v roce 2014 
o CT - RDG 14,7 mil. Kč; 
o Oční mikroskop 2,0 mil. Kč; 
o Duodenoskop 602 tis. Kč; 
o Oční laser 593 tis. Kč; 
o Ultrazvukový přístroj 313 tis. Kč; 
o Ředění radiofarmak 675 tis. Kč; 
o Analyzátor na okultní krvácení 532 tis. Kč; 
o Kobaltový zdroj 3,7 mil. Kč; 

 Cíle pro rok 2015 
o Udržení výkonnosti v hospitalizační péči; 
o Dodržení vyrovnaného hospodaření; 
o Dodržení limitů SZM a léků dle jednotlivých oddělení; 

 Stížnosti (1 oprávněná a 1 částečně důvodná z celkem 14 stížností) a pochvaly (229 
písemných pochval) 

 Akreditace, certifikace. 
 
 
Z dalšího jednání ZdK se omluvil Jaroslav Houser. 
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Dále David Rezničenko uvedl událost opakujících se telefonátů s výhrůžkou umístění 
nástražného výbušného systému v nemocnici v Havlíčkově Brodě z 20. a 21. listopadu 2014 
s následnou evakuací nemocnice. Finanční náklady na tuto evakuaci činily cca 0,5 mil. Kč 
a budou těžko vymahatelné. Bezpečnostní rada Kraje Vysočina ustavila pracovní skupinu 
odborníků, která vypracovala obecné sdělení pro krajem zřizované organizace na postup 
činností, u obdobné situace, v době od oznámení výhružky do příjezdu velícího důstojníka 
složky IZS. 
 
Lukáš Velev, ředitel Nemocnice Jihlava, příspěvkové organizace, okomentoval powerpointovou 
prezentaci o hospodaření nemocnice za rok 2014. Prezentace obsahovala: 

 Hospodářský výsledek činil zisk 7,28 mil. Kč; 

 Vývoj hospodaření v jednotlivých měsících; 

 Produkce za 1-12/2014 – hospitalizace; 

 Produkce za 1-12/2014 – ambulance; 

 Závazky a pohledávky; 

 Podmínky úhrady 2015. 
 
 

Úkol pro OZ: Přehled investičních dotací, provozních dotací a půjček nemocnic kraje 
(dlouhodobě). 
 
5. Diskuze, různé 
Přítomní diskutovali o zájmu Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina společného zasedání se ZdK dne 20. května 2015. Přítomní členové ZdK se shodli, že 
vzhledem k plánovanému květnovému programu je tento termín nevyhovující a navrhují termín 
společného zasedání přesunout na červen 2015.  
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2014 se uskuteční ve středu  
15. dubna 2015 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
6. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Soňa Měrtlová 
Vedoucí odboru zdravotnictví krajského úřadu 
 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 18. 3. 2015 


